
در بازي هاي ديروز 
سعيد احمديان
    ليگ برتر

ليگ برتر فوتبال، 
پرســپوليس و 
سـپاهان با درخشـش دروازه بانان به تساوي 
بدون گل رسـيدند و تراکتور هم با درخشـش 

سرمربي موقتش پيروز شد.
ليگ برتر فوتبال ديروز با سه بازي ادامه پيدا کرد، دو 
بازي از هفته دهم و يک بازي معوقه از هفته هفتم 

بازي هاي ديروز ليگ بودند.
  روز دروازه بان

تقابل پرسپوليس -  سپاهان، بازي بزرگ ديروز ليگ 
برتر بود، ديداري معوقه از هفته هفتم، مسابقه اي که 
دو نيمه متفاوت داش��ت؛ نيم��ه اول آن هرچند 
پربرخورد و بيش��تر در ميانه ميدان دنبال شد، اما 
هم لک و هم نيازمند کمتر به سختي افتادند. با اين 
حال نيمه اول براي سپاهان بود، هرچند برتري شان 
محسوس نبود و در اين بازي پربرخورد توپ بيشتر 
در ميانه زمين دنبال شد. شاگردان محرم نويدکيا 
زهردارتر نشان دادند و حضور کي روش استنلي در 
نوک خط حمله سپاهان سبب شده بود اين مهاجم 
با وجود دور بودن از روزهاي اوج، يکي از دغدغه هاي 
جدي مدافعان قرمزها باشد و تنها موقعيت جدي 
نيمه اول هم روي حرکت اين مهاجم به دست آمد، 
اما توپ تور دروازه لک را لمس نکرد تا نيمه اول با 

تساوي بدون گل تمام شود.
نيمه دوم جذاب تر و پر موقعيت تر از نيمه اول بود، 
نيمه اي که حامد لک و پيام نيازمند ستاره هاي آن 
بودند. پرسپوليس که با توجه به دو تساوي متوالي 
براي دربي هفته آينده به پيروزي احتياج داشت، 
برخلاف 45 دقيق��ه اول هجومي تر از س��پاهان 
نشان داد و حضور بيشتري در محوطه جريمه تيم 
اصفهاني داشت، اما سپاهاني ها هم روي ضدحمله ها 
خطرناک نش��ان دادن��د. با اين حال درخش��ش 

دروازه بانان دو تيم باعث شد توپي از خط دروازه ها 
رد نشود تا پرسپوليس و سپاهان به تساوي بدون 
گل رضايت دهند. با اين تساوي پرسپوليس با 11 
امتياز از هفت بازي در رده دهم باقي ماند و سپاهان 

هم با 15 امتياز در رده پنجم قرار گرفت.
مسئله اي که در بازي ديروز پرسپوليس باز هم به 
چشم آمد، ضعف خط حمله اين تيم بود. ضعفي 
که سبب شد يحيي گل محمدي پس از نااميدي 
از مهدي عبدي و آرمان رمضاني که در شش بازي 
گذشته يک بار هم پاي ش��ان به گلزني باز نشده، 
دي��روز دو مهاجم اصلي تيم��ش را روي نيمکت 
بنش��اند و وحيد اميري را به عنوان تک مهاجم در 
نوک خط حمله ق��رار دهد، تصميم��ي که البته 
نتيجه نداد تا روشن شود که پرسپوليس همچنان 
از نداش��تن يک مهاجم آماده و شش��دانگ ضربه 
مي خورد، مس��ئله اي که براي دربي هفته آينده 

مي تواند دردسرساز شود.
   برد با پاس گل سرمربي!

تراکتور پس از دو هفته دوباره به جاده برد برگشت 
تا به رده سوم جدول برسد. تبريزي ها که ديروز در 
هفته دهم در اصفهان مهمان ذوب آهن بودند 2 بر 
يک پيروز ش��دند تا با 16 امتياز به جمع مدعيان 
اضافه شوند. در بازي ديروز محمد عباس زاده با زدن 
دو گل براي تراکتور نشان داد که دوباره مي خواهد به 
روزهاي خوبش که با پيراهن نساجي مي درخشيد، 
برگردد. مسعود شجاعي هم که به عنوان سرمربي 
موقت تراکتور را هداي��ت مي کند با دادن دو پاس 
گل نقش تأثيرگذاري در پيروزي تبريزي ها داشت 
تا تراکتور يک برد مهم به دست آورد. برد تراکتور 
در ش��رايطي بود که دژاگ��ه و حاج صفي دو ضلع 
ديگر مثلث کاپيتان هاي سابق و فعلي تيم ملي در 
تراکتور به دليل مصدوميت در بازي حضور نداشتند 
و درخشش شجاعي و ديگر بازيکنان جوان تراکتور 

سبب شد جاي خالي آنها احساس نشود.
در ط��رف ديگر ب��ه نظ��ر مي رس��د بدبياري ها و 
ناکامي هاي ذوب ب��ا رحمان رضاي��ي همچنان 
ادام��ه دارد. آنها در 9 بازي گذش��ته از ليگ هنوز 
بردي کسب نکرده اند و مقابل تراکتور نيز سومين 
باخت ش��ان را ثبت کردند تا تنها  با شش امتياز از 
9بازي در رده پانزدهم و يکي مانده به آخر جدول 
رده بندي قرار بگيرند. نتايجي که به نظر مي رسد 
س��رمربي جوان ذوب را بيشتر از گذش��ته به در 

خروجي باشگاه نزديک کرده است.
   اميد شهر خسته در جاده نااميدي!

پيکان و نساجي ديگر بازي ديروز را برگزار کردند، 
نبرد يک تيم بالاي جدولي و يک تيم پايين جدولي، 
مسابقه اي که با برتري پيکان تمام شد و شاگردان 
مهدي تارتار در مس��ابقه اي که يک بر صفر عقب 
افتاده بودند با پيروزي 2 بر يک ب��ازي را به پايان 
بردند تا به رده چهارم جدول برسند. اين دومين برد 
متوالي شاگردان تارتار بود. پيکاني ها سه هفته است 
که نباخته اند، هرچند در 10 هفته گذشته پرفراز و 
نشيب نتيجه گرفته اند. در طرف ديگر ناکامي هاي 
نساجي با وحيد فاضلي ادامه دارد و قائمشهري ها 
چهارمين باخت در پنج بازی اخير را تجربه کردند. 
حالا بايد ديد کاسه صبر مديران نساجي کي لبريز 
مي شود. اين تيم که در فصل جديد برخلاف دوره 
گذشته نتايج ضعيفي گرفته، اگر همين طور ادامه 
دهد بايد در پايان فصل با ليگ برتر خداحافظي کند. 
نساجي با باخت ديروز با هشت امتياز از 9 بازي در 
رده سيزدهم جدول قرار دارد، رتبه اي که نساجي 
را که هوادارانش به آن اميد شهر خسته داده اند در 

منطقه سقوط قرار داده است.
  به داور باختيم، نه به حريف

سالن نشست هاي خبري بازي هاي ديروز هم مانند 
اکثر هفته هاي پشت سر گذاشته شده از ليگ بيستم 

با حمله و انتقاد مربيان تيم هاي بازنده به داوري ها 
همراه بود و با وجود اش��تباهات تأثيرگذار به نظر 
مي رس��د در برخي مواقع يک توجيه براي فرار از 
زير بار مسئوليت شکست هاست. حميدرضا فرزانه، 
مربي نساجي که به جاي وحيد فاضلي به نشست 
خبري آمده بود، شکست قائمشهري ها را به گردن 
داوري انداخت: »در بحث فنی خيلی خوب بوديم 
اما داور روح و روان ما را به ه��م ريخت. هر هفته از 
داوری ها ضرر می کنيم. بازی با تراکتور اگر دو امتياز 
را بدهند در جدول بالا می آيي��م. مقابل فولاد هم 
گلی که خورديم خطا بود، اما همان داور هفته بعد 
نيز قضاوت کرد. عذرخواهی ساده فايده اي ندارد. تا 
کی بايد فوتبال ما بی صاحب باشد. چه زمانی بايد از 
کمک داور ويدئويی )VAR( استفاده شود، تيم های 
خصوصی با اين ش��رايط خيلی ض��رر می کنند. 
اميدوارم رئيس فدراسيون همين فردا انتخاب و 

فوتبال تکليفش روشن شود.«
 رحمان رضايي و ذوب آهن که در فصل جاري در 
هفته هاي زيادي منتقد داوري بوده اند، ديروز پس از 
شکست برابر تراکتور باز هم از داوري گلايه داشتند. 
پس از بازي رضايي مدعي شد که اگر داوران عليه 
اين تيم س��وت نمي زدند، ذوب به جاي رده يکي 
مانده به آخر، جزو تيم هاي بالاي جدول بود: »همه 
ديديد که ناداوری زياد بود. به جرئت می گويم اگر 
اشتباهات مکرری که در بازی های ذوب آهن ديديم 
اتفاق نمی افتاد و اگر داوران عادی سوت می زدند، 
اين تيم جزو دو، سه تيم اول جدول بود. اين را بدون 
اغراق می گويم، اما متأسفانه حق اين تيم ضايع شد. 
فکر می کنم باش��گاه بايد روی اين مسائل تمرکز 
و آنها را بيشتر رصد کند. بايد بخواهند که داوران 
باتجربه را در بازی های ما بگذارند. شما ببينيد داوران 
کم تجربه ای در بازی های ما بودند که نتوانس��تند 

عادی سوت بزنند و اشتباهات فاحشی داشتند.«
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مرمت وصیتنامه پهلوان تختی بعد از نیم قرن
53 س��ال از روزی که ورزش ايران يکی از پهلوانان واقعی و بنام خود را به 
جبر زمانه از دست داد، می گذرد و حالا بعد از سال ها وصيتنامه تختی که 
نخستين بار 29 ارديبهشت سال گذشته و همزمان با اولين سالروز افتتاح 
موزه ملی ورزش در محل کميته ملی المپيک رونمايی شده بود به دليل 
تأثير گذشت بيش از نيم قرن بر کاغذ آن با همکاری موزه ملی ايران مرمت 
شد تا قسمت هايی از اين وصيتنامه که گويای شخصيت استثنايی و جاودانه 
مرحوم غلامرضا تختی است برای خوانش عمومی امکانپذير باشد. وصيتی 
که »به تاريخ شانزدهم دی ماه يکهزار سيصد و چهل و شش خورشيدی برابر 
پنجم شوال يکهزار و سيصد و هشتاد و هفت قمری«، يعنی يک روز پيش از 

مرگ وی تنظيم شده بود و حالا مردم می توانند بخشی از آن را بخوانند.

درجا زدن پرسپولیس، حسرت سپاهان
برد تراکتور با درخشش سرمربي در روز شکست دوباره قائمشهري ها

شیوا نوروزی

دنيا حيدري

فساد شفاف مدعیان شفافیت
کوچک ترين ابايی از گفتن حرف های خلاف واقع ندارند. همانطور که 
عين خيال شان هم نيست اگر واقعيت هايی که با هزار دوز و کلک سعی 
در مخفی کردنش دارند، عيان و دست شان رو شود، چراکه هر بار بهانه ای 
غيرواقعی دارند برای توجيه و وقتی منتقدان مردم و رسانه ها باشند که 
توانی برای محاکمه آنها ندارند، افتادن تشت رسوايی شان از بام نبايد هم 

خم به ابروی شان بياورد.
چن��د روز قبل بود ک��ه صالحی امي��ری، رئيس کميته مل��ي المپيک 
بزرگ ترين معضل فدراسيون را عدم ش��فافيت مالی خواند و نيازی به 
توضيح نيست که فساد در هر ارگانی که شفافيت مالی ندارد، چطور رشد 
می کند. واکنش کفاشيان اما نشان می دهد که صالحی اميری روی خوب 
نکته ای دست گذاشته است. رئيس سابق فدراسيون فوتبال در دفاعيه ای 
از خود مدعی شده که فدراسيون فوتبال حداقل در زمان او مثل يک اتاق 
شيشه ای بوده که نه تنها چيزی برای مخفی کردن نداشته، بلکه همه 
چيز مربوط به آن نيز مشخص بوده است! ادعايی که البته تنها با چند 

مورد ساده می توان آن را از اساس زير سؤال برد.
کفاشيان در حالی مدعی است که فدراسيون فوتبال در زمان مديريت 
او از لحاظ شفافيت مالی مانند اتاقی شيشه ای بوده که در پرونده قطور 
فساد در فوتبال که مجلسی ها تهيه کرده اند قسمت اعظم فسادهای مالی 
آن مربوط به دوران مديريت همين آقا بود که البته هنوز هم مش��خص 
نيست به چه دليلی هرگز از س��وی نهادهای نظارتی با وجود مهر تأييد 
نماينده های ملت در مجلس بر پای آن عواملش پای ميز محاکمه برای 
پاسخگويی کشيده نش��دند و البته بعد از او هم مهدي تاج دقيقاً همان 
راهي را ادامه داد که او رفته بود تا فس��اد روي فساد تلمبار شود و جالب 

اينکه او هم مدعي بود همه چيز شفاف است.
مورد ديگري که می تواند اين ادعای عجيب کفاشيان را زير سؤال ببرد و رد 
کند، محکوميت شخص رئيس سابق توسط کميته اخلاق به دليل فساد در 
پرونده معروف به شرکت ام پی سيلوا بود و داستان گم شدن مبلغی معادل 
316 هزار دلار که بابت حق پخش تلويزيونی چهار ديدار تيم ملی ايران در 
مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی برابر گوام، ترکمنستان، هند و عمان 
به فدراسيون فوتبال ايران تحويل داده شده بود، اما در حساب فدراسيون 
نبود و کفاشيان نه فقط در جلسات رسيدگی، دفاعيه قانع کننده ای بابت 
نحوه واريز اين پول به حساب فدراسيون ارائه نکرد که توسط کميته اخلاق 
به دليل دست داشتن در اين فساد محکوم هم شد. هرچند که مدت اين 
محکوميت به دليل لابی گری های فدراسيون تاج که بايد اين پرونده را برای 
گرفتن حق فدراسيون به قوه قضائيه می برد کاهش يافت)بدون مشخص 
شدن اينکه 316 هزار دلار گمشده فدراسيون کجا رفته است( تا بار ديگر 

مشخص شود به چه دليل بازوی فساد در فوتبال قطع نمی شود.
از ديگر مواردی که می تواند عدم شفاف سازی مالی فدراسيون کفاشيان 
را صراحتاً ثابت کند داستان 40هزار دلاری است که مدت ها بعد از پايان 
رياست او توسط مصطفی طباطبايی به فدراسيون تاج بازگردانده شد. 
دهها هزار دلاری که هرگز مشخص نشد از چه زمانی نزد فاميل رئيس 
سابق فدراس��يون بوده، ميزان دقيق آن چقدر بوده و آيا همه اين مبلغ 
تحويل داده شده يا نه، از کجا آمده و چرا و به چه شکلی تا مدت ها بعد از 
پايان دوره کفاشيان دست فاميل او بوده، آيا هيچ بانک مطمئن و معتبری 
در کشور وجود نداشت که پول بيت المال به برادرزن کفاشيان سپرده   شد 
يا گذشته از بانک، خود فدراسيون صندوق يا صندوق دار رسمی و قانونی 

برای نگهداری اموالش نداشت؟!
 داستان دهها هزار دلاری که قرار بود بين اطرافيان کفاشيان محرمانه 
بماند، اما در پچ پچ های درگوشی فدراسيون لو رفت، اين هم نمونه ديگری 
است از فدراسيون شيشه ای کفاشيان که تشت رسوايی اش سال هاست 
که از بوم افتاده و پرونده قطوری از فسادهای متعدد آن توسط مجلس 
تهيه شده، اما رئيس سابق آن همچنان در ادعاهاي واهی سعی در انکار 
آن دارد، به طوری که حتی وقتی رئيس کميته ملی المپيک نيز اين عدم 
شفافيت مالی را نقطه ضعف اصلی فدراسيون می خواند، حاضر به پذيرفتن 

آن نيست که اگر بود توجيه مضحک اتاق شيشه ای را مطرح نمی کرد.

لئو و راموس  در تيررس سيتی و پي اس جي
 کاپیتان های بارسا و رئال 

هم تیمی می شوند؟
غول های فوتبال اسپانيا برای حفظ کاپيتان های خود کار سختی در پيش 
دارند. ليونل مسی و سرخيو راموس هر دو بازيکن آزاد هستند و برای ادامه 
همکاری با بارس��لونا و رئال مادريد هنوز تصميم نهايی شان را نگرفته اند. 
پيشنهادهای وسوسه انگيز من سيتی و پاری سن ژرمن سروصدای زيادی 
به پا کرده و هيچ بعيد نيست که به زودی بزرگ ترين نقل و انتقالات سال 

2021 انجام شود و اين دو رقيب در ترکيب يک تيم به ميدان بروند. 
    

س��رخيو راموس يکی از وفادارترين بازيکنان کهکش��انی ها محسوب 
می ش��ود. اين مدافع ششدانگ با اينکه پا به س��ن گذاشته و در آستانه 
35سالگی است،  اما همچنان يکی از بهترين مدافعان حال حاضر فوتبال 
به شمار می رود. سال 2005 بود که ال کاپيتانو از سويا به برنابئو آمد تا 
به بازيکن کليدی رئال تبديل ش��ود. طی اين مدت راموس افتخارات 
زيادی از جمله چهار قهرمانی در ليگ قهرمانان را تجربه کرده اس��ت. 
منتها قرارداد اي��ن بازيکن با رئال در پايان ماه ژوئن تمام می ش��ود و او 
نيز درس��ت مثل مس��ی می تواند به عنوان يک بازيکن آزاد با تيم های 
ديگر وارد مذاکره شود. اين مس��ئله باعث شده تيم های متمول اروپا با 
خيال راحت پيشنهادهای ش��ان را از طرق مختلف مطرح کنند. با اين 
حال رئالی ها اميدوارند کاپيتان شان به تمديد قرارداد راضي شود. طبق 
اعلام رسانه های اروپايی روخی بلانکو با توجه به سن و سال راموس به او 

پيشنهاد تمديد يک ساله، آن هم با کاهش دستمزد داده است! 
دستمزد فعلی اين بازيکن 12 ميليون يورو در سال است و طبق ادعای 
مجری يک برنامه اس��پانيايی رئال از او خواس��ته در قرارداد جديد قيد 
20درصد دستمزد فعلی اش را بزند. اين پيشنهاد باشگاه با واکنش انتقادی 
رنه راموس، برادر و مديربرنامه های سرخيو مواجه شده است. گفته می شود 
راموس به قرارداد کمتر از دو سال رضايت نخواهد داد و در جلسه برگزار 
شده بين طرفين رئيس باشگاه گفته است پيش��نهادهای ارائه شده به 

راموس را درک می کند.
کاپيتان کهکش��انی ها برای ترک رئال دو گزينه ج��دی روی ميز دارد؛ 
منچسترسيتی و پاری سن ژرمن. سايت ESPN در گزارشی مدعی شده 
که پپ گوارديولا از مديران باشگاه خواسته برای نقل و انتقالات تابستانی به 
فکر تقويت خط دفاع تيم باشند و چه گزينه ای بهتر از راموس. سيتيزن ها 
اعتقاد زيادی به اين بازيکن دارند و از آنجا که س��رخيو بازيکن آزاد است 
برای به خدمت گرفتن او نيازی نيست رضايت رئال را جلب کنند. تعلل 
پرز در تمديد قرارداد راموس باعث شده تا پي اس جي نيز برای استخدام 
کاپيتان وارد عمل شود. مدعی اصلی فوتبال فرانسه به تازگی تغييراتی در 
کادرفنی ايجاد کرده و با آمدن پوچتينو به جای توخل باشگاه تلاش می کند 
برای تابستان بازيکنان کليدی جديدی را به خدمت بگيرد. گويا دستمزد 

پيشنهادی ژرمن ها راموس را به فکر فرو برده است. 
    

در بحث نقل مکان راموس از رئال به پي اس جي يک نکته مهم وجود دارد 
و آن اينکه تيم فرانسوی علاوه بر کاپيتان رئال، مسی را نيز زير نظر گرفته 
است. ليونل مسی شرايطی مشابه راموس دارد؛ او نيز فعلًا بازيکن آزاد 
به شمار می رود و قراردادش در پايان فصل تمام می شود. ضمن اينکه 
کاپيتان آبی و اناری ها در تابس��تان رسماً با باشگاه بر سر ادامه همکاری 
درگير ش��د و تا پای قطع همکاری نيز پيش رفت، اما بند آزادسازی او 
مانع از اين اتفاق شد. لئو که به اجبار در بارسا ماند دل خوشی از مديران 
باش��گاه ندارد و منتظر برگزاری انتخاب رئيس جديد است تا تصميم 
نهايی اش را بگيرد. مهاجم 33س��اله از اينکه حس جنگندگی و رقابت 
در بارسا کمرنگ شده، ناراحت و نگران است و دوست دارد برای تيمی 
به ميدان برود که هم در اسپانيا مدعی اول باش��د و هم در اروپا. برنامه 
معروف ال چرينگيتو در يکی از شبکه های اسپانيا مدعی شده که مديران 

پاری سن ژرمن برای جذب مسی وارد عمل شده اند.
طبق ادعای مطرح ش��ده، پاريس��ی ها قصد دارند با به خدمت گرفتن 
همزمان راموس و مسی يکی از بزرگ ترين نقل و انتقالات فوتبالی را به 
نام خودشان ثبت کنند. با توجه به اينکه ژرمن ها يکی از تيم های متمول 
جهان محسوب می شوند مشکلی برای پرداخت دستمزدهای نجومی 
به اين دو نفر نخواهند داش��ت و بدون شک برای جذب کاپيتان ها بايد 

پيشنهادهای وسوسه انگيزی را مطرح کنند.
منچسترسيتی ديگر تيمی است که برای استخدام لئو حاضر به امضای 
قراردادی طولانی مدت خواهد شد. ستاره آرژانتينی در تازه ترين اظهاراتش 
پس از انجام هفتصد و پنجاهمين بازی برای بارسا پوشيدن پيراهن اين 
تيم را افتخاری بزرگ عنوان کرده تا معلوم شود همچنان بايد برای شنيدن 

تصميم آخر مسی صبر کنيم.

مرام پهلوانی دیگر خریدار ندارد!
در آموزه ه��ای دين��ی و تاريخ��ی همواره 
حضرت علی)ع( الگويی برای همه ما بوده 
است. اين مسئله باعث شده در کشورمان 
هميشه افرادی باش��ند که طلايه دار مرام 
و معرفت پهلوانی هس��تند. آقا تختی يکی 
از اين افراد بوده و به غير از او نيز هس��تند 
کس��انی که با م��رام پهل��وان تختی پيش 
می روند. مردمی بودن عاملی بود که جهان 
پهلوان تختی خاص ش��د. او در کنار مردم 
بود و کارهای زيبا و ارزش��ی اش هن��وز در ذهن مردم باقی مانده اس��ت. 
ضمن اينکه غلامرضا تختی با کسب 11 مدال خوشرنگ از پرافتخارترين 
ورزشکاران ايران نيز محسوب می شود. رفتار، منش و مرام پهلوان تختی 
باعث ش��ده جايگاه خاصی نزد مردم داشته باشد. ورزش��کاران از منش 
پهلوانی او ياد می کنند که اين مسئله بسيار حائز اهميت است. در سال های 
اخير متأسفانه رسانه ها بيشتر اخبار بد و منفی را پوشش داده اند و با اينکه 
الگوهای اخلاقی زيادی داشته و داريم، اما اخبار منفی تأثير بدی در جامعه 
گذاشته است. مرام و معرفت پهلوانی در بين اقشار جامعه کمرنگ شده و 
شايد بتوانيم بگوييم در حال از بين رفتن است. در حالی که همه بايد دست 
به دست هم دهيم و اخلاق از دست رفته را به جامعه برگردانيم. سال ها قبل 
که کلًا چند رشته و فدراسيون ورزشی بيشتر نداشتيم، همه سعی شان بر 
اين بود که سجايای اخلاقی و معرفت را سرلوحه کارشان قرار دهند. الان 
بيش از 50 فدراسيون داريم و هر کدام نيز مشکلات خودشان را دارند. در 
واقع به سمتی می رويم که مرام پهلوانی ديگر خريدار ندارد، چراکه ماديات 
بر زندگی حاکم شده است. در گذشته ورزشکاران برای گرفتن مدال هيچ 
درخواستی نداشتند و خود مسئولان پاداش می دادند. ماديات جايگزين 
بسياری از مسائل شده و اين اصلاً برازنده مملکت ما نيست. به همين خاطر 

بازگشت به جايگاه گذشته در بعد پهلوانی بسيار سخت است.

خوشقدم: ريسک حضور عباسعلي در ليسبون بالا بود
کسب سهمیه سخت تر از کسب مدال المپیک است

بزرگداشت شهيد سردار سليماني به همت فدراسيون ژيمناستيک
ورزش در سوگ »پهلوان نامدار«

ورزشي ها ديروز 
مانی سعيدی
     بازتاب

ب��راي س��الگرد 
شهادت سپهبد 
شهيد حاج قاسم سليماني دور هم جمع شده بودند، 
مراسمي که به ميزباني فدراسيون ژيمناستيک و در 
سالن قاسم فارس��ي آکادمي ملي المپيک باشگاه 
انقلاب تهران برگزار شد. در ابتداي اين مراسم زهرا 
اينچه درگاهي، رئيس فدراس��يون ژيمناستيک با 
اشاره به شهادت سردار سليماني گفت: »اين شهيد 
بزرگوار مي گفت اگر با دست خالی موفقيت کسب 
کنيم، هنر است. اين يک الگو است و بايد چراغ راه ما 
باشد. ياد س��ردار بزرگ در دل های ما ابدی شد و 
هميش��ه با ماس��ت.« اينچه درگاهي در ادامه به 
موفقيت هاي ژيمناس��تيک در سه س��الي که از 
حضورش در اين رش��ته مي گذرد، اشاره کرد: »در 
تاريخ ژيمناس��تيک 11 مدال کسب کردند که 9 
مدال در اين دوره سه ساله به دست آمده است. در 
اين دوره م��دال برنز المپيک جوانان را به دس��ت 
آورديم و ورزشکاران ژيمناستيک کار از 170 هزار 
نفر به 270 هزار نفر رسيدند. اين در شرايطي بود که 
در داخل تحت فشار بوديم و کمتر فدراسيوني است 
که با وجود تنگناهاي داخلي چنين موفقيت هايي را 
کس��ب کند. با دس��ت خالي، بودجه قطع شده و 
محدوديت ها و هجمه هايي که از داخل عليه ما بود با 
روحيه بسيجي کار را جلو برديم و نگذاشتيم چراغ 
اردوها خام��وش ش��ود و ب��ا حداق��ل هزينه ها، 

موفقيت هاي بزرگي را به دس��ت آورديم.« سردار 
محمود چهارباغی، همرزم شهيد ديگر سخنران اين 
مراسم بود که به تبيين شخصيت شهيد سليمانی 
پرداخت: »سردار سليمانی شهيدی بزرگ، باتدبير و 
عملگرا بود و ترسی از خطر نداشت. حاج قاسم اهل 
تدبير بود. او در منطقه بلندی هاي جولان و زير ديد 
اسرائيلی ها عمليات طراحی کرد و اين يک عمليات 
بزرگ بود و موفقيت زيادی به دست آمد و موجب 
روحيه ارتش شد. حاج قاسم در منطقه عملياتی 
حضور مي يافت و ترسی از خطر نداشت. زمانی که 
ژنرال های س��وری و روس��ی برای عکس با سردار 
مشتاق بودند ما به خود می باليديم و اين افتخار ايران 
اسلامی است.« وی با اشاره به شهادت حاج قاسم در 
بغداد گفت: »امريکا در ش��هادت سردار سليمانی 
اش��تباهی استراتژيک مرتکب ش��د، چون شهيد 
س��ليمانی، خطرناک تر از ژنرال س��ليمانی برای 
آنهاست. قرار بود پيکر ايشان بعد از چند ساعت به 
ايران بيايد، اما عراقی ها اجازه ندادند و بهترين تشييع 
تاريخ در عراق بود و در همه شهرها نيز شکل گرفت.«  
طاهره طاهريان، نايب رئيس بان��وان کميته ملي 
المپيک هم در حاش��يه اين مراسم گفت: »سردار 
سليماني از مظلومان جهان حمايت مي کرد و عنوان 
پهلوان نامدار که در ورزش به ايش��ان داده ش��ده، 
برازنده شان اس��ت.« در پايان اين مراسم از سردر 
جديد سالن فدراسيون ژيمناستيک که به نام سردار 

شهيد قاسم سليمانی تغيير نام داد، رونمايي شد.

دومين مرحله 
فريدون حسن

     چهره
اردوي آمادگي 
تيم ملي کاراته 
بانوان اين روزها در جزيره کيش در حال برگزاري 
اس��ت. کاراته کاهاي بان��وي اي��ران در حالي به 
تمرينات خود ادامه مي دهند که دو رويداد مهم 
پيش رو دارند. نخس��تين مرحله مسابقات ليگ 
جهاني کاراته در ليسبون پرتغال که طي روزهاي 
اول تا سوم اسفند ماه برگزار مي شود و بعد از آن 
مسابقات کسب سهميه المپيک در مراکش که از 
20 تا 23 فروردين ماه سال آينده برگزار خواهد 
شد. تاکنون حميده عباسعلي به عنوان تنها بانوي 
کاراته کاي المپيکي ايران موفق به کسب سهميه 
ش��ده اس��ت، اما بانوان کش��ورمان ب��ا توجه به 
امتيازهاي کسب شده در مسابقات قبلي اميدوارند 
که بتوانند حداقل دو س��هميه ديگر المپيک را 
توسط سارا بهمنيار و رزيتا عليپور به دست آورند. 
سمانه خوشقدم، سرمربي تيم با اشاره به انگيزه 
بالاي شاگردانش در اين اردو مي گويد: »در دوران 
عدم برگزاری اردوها، بچه ها زير نظر کادر فنی و 
مربيان باشگاهی خود تمرينات تخصصی را انجام 
داده و تمرينات بدنس��ازی و ميدانی را پشت سر 
گذاشته اند. اين اردوها روند پيشرفت را متفاوت تر 
می کند و خدا را شکر اين اتفاق برای تيم ما افتاده 
اس��ت. ما در مس��ابقات پرتغال ميزان آمادگی 
بازيکن��ان را خواهيم س��نجيد و آنها را  محک 
خواهيم زد. بايد اش��اره کنم اگر خ��دای ناکرده 
نتوانيم از طريق رنکينگ کسب سهميه را انجام 

دهيم در خرداد ماه س��ال آينده يک 
مسابقه در پاريس برگزار خواهد شد 

که آخرين مسابقه گزينش��ی است و 
اميدواريم درآنجا موفق شويم. بايد تأکيد 

کنم که کسب سهميه المپيک بسيار سخت تر 
از گرفتن خود مدال المپيک اس��ت.« اما غيبت 
حميده عباسعلي در مس��ابقات پرتغال يکي از 
اصلي ترين سؤال هاي علاقه مندان به کاراته است 

که سرمربي تيم ملي در خصوص عدم وجود نام 
عباسعلي در ليست نفرات اعزامي گفت: »او برای 
حضور در مسابقات ش��رايط لازم را دارد، ولی به 
دليل آنکه م��دت زمان زي��ادی از جراحی دوم و 
شروع تمرينات نگذشته، نمی خواهيم ريسک و او 
را به مس��ابقات اعزام کنيم. ب��ا تعويق المپيک 
برنامه های تمرينی عباسعلی هم بر همين اساس 
تنظيم شده است. او يک آسيب جدی را پشت سر 
گذاش��ته و بايد طبق برنامه پيش برويم تا همان 
کاراته کای آماده سال قبل که سراسر انگيزه بود و 
ميل بالايی به پي��روزی داش��ت را روی تاتامی 
ببينيم. بدون شک اعزام عباسعلی که 21آبان ماه 
جراحی دوم خود را پشت سر گذاشته به رقابت های 
کاراته وان ليسبون ريسک تجديد آسيب را بالا 
می برد. س��رگروه تيم ملی کاراته بانوان يکی از 
اميدهای اصلی کسب مدال در بازی های المپيک 
توکيو است و بايد برای بازگشت به تاتامی مبارزه 

کند و با برنامه و مرحله به مرحله پيش برود.«

محمدرضا طالقانی

 پيشکسوت کشتی

باران چشمه سرپرست فدراسیون پهلواني شد 
مهر علی باران چشمه به عنوان سرپرست فدراسيون ورزش های زورخانه ای 
انتخاب شد. با پايان مهلت چهار ساله رياست مجتبی جوهری بر فدراسيون 
ورزش های زورخانه ای، سردار مهرعلی باران چشمه به عنوان سرپرست 
جديد اين فدراسيون انتخاب ش��د تا ضمن اداره امور جاری فدراسيون، 

مقدمات برگزاری انتخابات طی ماه های آينده را فراهم کند.

دعوت ۱۳ وزنه بردار به اردوی تیم ملی
با صلاح ديد محمدحس��ين برخواه، س��رمربی تيم ملی دومين مرحله 
اردوی تيم ملی بزرگسالان کشورمان برای حضور در مسابقات قهرمانی 
آسيا و گزينشی المپيک توکيو از 19 دی ماه تا 24بهمن ماه برگزار خواهد 
ش��د. اين اردو به ميزبانی اهواز انجام مي شود و 13وزنه بردار نيز دعوت 
شده اند. حافظ قشقايی، مصطفی جوادی، حسين سلطانی، علی ميری، 
صالح چراغی، محمد زارعی، کيانوش رستمی، سهراب مرادی، سيدايوب 
موسوی، رسول معتمدی، علی هاشمی، کيا قدمی و علی داوودی نفرات 

دعوت شده به اين اردو هستند.

بوکس به دنبال تاریخ سازي در المپیک
جلسه س��تاد عالی بازی های المپيک و پارالمپيک با حضور حسين ثوری 
رئيس فدراسيون و عليرضا استکی س��رمربی تيم ملی بوکس و مسئولان 
ورزش کشور برگزار  شد. عليرضا استکی، سرمربی تيم ملی بوکس  در اين 
جلسه گفت: »ما برنامه خود را اعلام کرده ايم و اميدوارم با حمايت مسئولان 

محترم ورزش بتوانيم در المپيک توکيو تاريخ ساز شويم.«


